
PROTOKÓŁ nr LVIII/2023 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 24 sierpnia  2023r 

w sali budynku  przy  ul. Kościuszki 1  w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 14:01, a zakończono o godz. 15:03,  

Na 15 radnych obecnych na sesji 14  radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1. Wójt Gminy – Bogdan Sośniak  

2. Skarbnik Gminy - Martyna Drzazga-Soboniak 

3. Starosta Powiatu – Henryk Kiepura 

4. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

5.  Sołtysi  

6. Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu   z poprzedniej  sesji.  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności między sesjami.  

5. Wnioski i  zapytania radnych i sołtysów. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie  na 2023rok. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie nawiązania partnerstwa i wzajemnej 

współpracy pomiędzy Gminą Opatów (Polska) a gromadą 

Małowilszanka(Ukraina) 

9. Odpowiedzi na wnioski i  zapytania radnych i sołtysów. 

10.  Sprawy bieżące. 

11.  Zakończenie LVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 



Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Szewczuk  

Powitał wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność sesji. 

Ad-2. Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek obrad.  

Proponowany porządek obrad został zatwierdzony.  

Ad-3.  

Protokół  z sesji z  dnia  27 lipca 2023r   został  przesłany  radnym. 

Zgodnie z § 43 ust. 3 Statutu Gminy Opatów, radny  może wnosić do protokołu 

uwagi bezpośrednio do Przewodniczącego Rady Gminy nie później niż 3 dni 

przed terminem kolejnej sesji – w sprawie protokołu żadna uwaga nie wpłynęła 

do Przewodniczącego RG, w związku z czym protokół   nr  LVII został 

podpisany przez Przewodniczącego  

Ad-4. 

Informacja Wójta Gminy 

- decyzja Ministerstwa Finansów o przekazaniu dla gminy  rezerw subwencji  

- etap końcowy otrzymania obligacji  

- przedsięwzięcia inwestycyjne kanalizacyjne  zaplanowane, odbywają się w 

terminie, zakończono budowę  boiska w Opatowie 

- złożyliśmy do Polskiego Ładu wnioski do renowacji zabytków w Gminie 

Opatów ( kościół w Wilkowiecku)  

- wniosek na tworzenie centrum kultury w Opatowie 

- trwa realizacja zadań związanych z Inicjatywą Sołecką  

- rozpoczęto przygotowania do przetargów na drogi 

- realizacja programu Usuwanie Azbestu dofinansowany z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska  

- rozpoczęły się przygotowania do Wyborów Parlamentarnych  

W punkcie tym , Starosta Pan Henryk Kiepura udzielił informacji na temat 

bieżącego funkcjonowania Powiatu Kłobuckiego. 



 

Ad-5  

Wnioski i zapytania radnych i sołtysów – pytania do Pana Starosty zadawali: 

Radny Andrzej Zalski , radny Paweł Sośniak ,  

Ad-6 

Uchwała Nr 323/LVIII/2023  w sprawie zmian w budżecie  na 2023rok. 

 

Uchwała podjęta   została przy 14  głosach za 

 

Ad-7 

Uchwała Nr 324/LVIII/2023  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta 

Anna Woźnicka, prowadząca działalność pod firmą GARD – Pracownia 

Urbanistyczno-Architektoniczna w Łodzi wniosła skargę na działalność Wójta 

Gminy Opatów w związku z niewykonywaniem przez niego czynności 

nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych 

przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

Wskazała, że mimo ciążącego na Wójcie obowiązku publikacji zbiorów danych 

przestrzennych dla aktów planowania przestrzennego (APP), do chwili obecnej 

nie wywiązał się z niego. 



W toku rozpatrywania skargi Komisja Skarg i Wniosków, działająca w imieniu 

Rady, przeprowadziła postepowanie wyjaśniające, które potwierdziło 

nieterminowość i nieprawidłowości w obowiązku publikacji części zbiorów 

danych, niemniej jednak stwierdzono, że wykonanie ciążących z mocy prawa 

obowiązków wiąże się z koniecznością poniesienia nakładów finansowych, na 

co zapewnione muszą zostać środki w budżecie Gminy Opatów, zatem 

wskazane nieprawidłowości nie były spowodowane zawinionym działaniem 

Wójta Gminy Opatów. Równocześnie Wójt Gminy Opatów wskazał, że podjęto 

w czynności w celu niezwłocznego usunięcia nieprawidłowości. 

Zgodnie z normą art. 227 k.p.a. przedmiotem skargi może być w szczególności 

zaniedbanie lub nienależyte wykonywanie zadań przez właściwe organy albo 

przez ich pracowników, naruszenie praworządności lub interesów skarżących, a 

także przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie spraw. 

Ustawodawca nie ograniczył przedmiotu skargi, a osoba wnosząca skargę 

powinna wskazać jedynie przedmiot swojego niezadowolenia i podmiot, który 

jest powołany do wykonywania zadań państwa lub inny podmiot, np. 

organizację społeczną, któremu zlecono zadania z zakresu administracji 

publicznej, oraz ich pracowników i funkcjonariuszy którego, jej zdaniem, błędne 

lub nieprawidłowe działania są powodem złożenia skargi. Do zakwalifikowania 

pisma jako skargi wystarczające jest więc wskazanie w nim niezadowolenia 

strony, która je składa. 

Zgodnie z normą art. 229 pkt 3 k.p.a. jeżeli przepisy szczególne nie określają 

innych organów właściwych do rozpatrywania skarg, rada gminy jest organem 

właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności wójta 

(burmistrza lub prezydenta miasta) i kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych, z wyjątkiem spraw określonych w pkt 2. 

Uchwała podjęta   została przy 14  głosach za 

 

Ad-8 

Uchwała Nr 325/LVIII/2023  w sprawie nawiązania partnerstwa i wzajemnej 

współpracy pomiędzy Gminą Opatów (Polska) a gromadą 



Małowilszanka(Ukraina) 

Małowilszanka to gromada w obwodzie kijowskim. Współpraca została 

nawiązana za pośrednictwem Śląskiego Związku Gmin i Powiatów, który 

pośredniczył w pierwszych kontaktach między partnerami. Podjęcie niniejszej 

uchwały jest niezbędne w celu podpisania umowy o współpracy. Jest ona 

jednocześnie odpowiedzią na zaproszenie do współpracy otrzymane od władz 

gromady Małowilszanka. Id: 

Uchwała podjęta   została przy 14  głosach za 

Ad-9 

Odpowiedzi na  wnioski radnych i sołtysów  

Ad-10 

Sprawy bieżące. 

Sołtys Wilkowiecka na temat organizacji ruchu w Wilkowiecku.   

Ad- 11 

Wobec zrealizowanego porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

LVIII  zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie z sesji RG Opatów, znajdujące się 

na BIP Gminy Opatów.  

 

Protokołowała      PRZEWODNICZĄCY  

Joanna Krotla         Rady Gminy Opatów   

                        Mirosław SZEWCZUK 


